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ACTA DE LA SESSIÓ 02/2008 ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJ UNTAMENT 
DE 4 DE FEBRER DE 2008  
  
Identificació de la sessió: 
Núm. 02/2008 
Sessió: ordinària 
Data: 4 de febrer de 2008  
Horari:21.00 a 24.00 hores 
Lloc: Sala de sessions de l’Ajuntament de Manacor 
  
 
Assistents 
 
President 
Antoni Pastor Cabrer 
 
Regidors 
Mesquida Ferrando, Antoni 
Febrer Gelabert, Isabel 
Vecina Castillo, Andrés 
Mercant Nadal, Maria Antònia 
Rosselló Cerdà, Pedro 
Sureda Fons, Antonio 
Bosch Lliteras, Llorenç 
Riera Mascaró, Catalina 
Bover Sansó, Maria 
Julve Caldentey, Catalina 
Grimalt Vert,  Miquel Àngel 
García Boza, Salustiano 
Gomila Capó, Joan 
Amer Artigues, Bernat 
Gayà Riera, Sebastià 
Llodrà Gayà, Joan 
Garau Metzinger, Diana 
Roman Quetglas, Rosa Júlia 
Morey Fernández, Francisca Maria 
 
 
Secretari general 
Antoni Benlloch Ramada 
 
Absències 
Castellano Gallardo, José Miquel (excusa) 
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Ordre del dia, desenvolupament de la reunió i acords: 
 
1. Aprovació acta núm. 01/2008 ordinària. 
 
Dictàmens de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos Humans. 
2. Aprovació inicial Pressupostos Municipals 2008. 
 
Diversos 
3. Moció dels grups municipals PP i AIPC en relació als locals que ocupen la planta baixa 
de l’edifici conegut com el de l’IBAVI de Manacor. 
4. Moció del Grup Municipal Socialista sobre auditoria per tal de determinar la legalitat en 
la gestió dels doblers públics. 
5. Moció del grup municipal PSM-Esquerra-Verds per iniciar la cessió dels terrenys situats 
al passeig Ferrocarril per a la construcció d’una nova escola. 
6.  Precs, preguntes i interpel·lacions. 
 
El president obri la sessió i es procedeix a tractar els punts de l’ordre del dia. 
 
 
1. Aprovació acta núm. 01/2008 ordinària. 
 
El secretari dóna compte de l’acta de la sessió ordinària 01/2008. 
 
El Sr. Llodrà Gayà demana que en el punt número 8 pel que fa referència a la 
intervenció del Sr. Gayà Riera s’hauria d’incloure literalment la glosa que va 
interpretar: 
 

“A n’aquest Ajuntament  
li agrada molt es tennis 
però va molt malament 
si només pensen en cèntims 
 
En Nadal juga molt bé 
però amb això no mos basta 
que en Joan Gomis no en té 
de centre amb molta pasta 
 
Es batle Toni Pastor 
va ser un bon futbolista 
ara vol que un tennista 
ompli més es seu sarró 
 
Ho teníeu ben fermat 
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amb so govern Jaume Matas 
ell va fugir com ses rates 
i vos ha descol·locat” 

 
El Ple de l’Ajuntament acorda per unanimitat: 
 
Aprovar l’acta de la sessió  número 01/2008 ordinària de 14 de gener de 2008, amb la 
rectificació indicada anteriorment. 
 
 
2. Hisenda i Recursos Humans:  aprovació inicial Pressupostos Municipals 2008  
 
El secretari dóna compte del dictamen de la Comissió Informativa d’Hisenda i Recursos 
Humans sobre aprovació dels Pressupostos Municipals 2008. 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica els Pressupostos de la corporació; pel que fa a la xifra del 
pressupost propi és de 36.010.267 euros.   Dintre la part de pressupost d’ingressos 
destaca la importància de l’impost sobre béns immobles que té una previsió de 
9.421.000 euros i la participació en els tributs de l’Estat que supera els 7.000.000 euros.  
Pel que fa al pressupost de despeses, detalla també les partides i posa de relleu el Pla 
d’Inversió que té una xifra de 2.090.000 euros.  Després d’analitzar els pressupostos 
dels organismes autònoms i de la societat anònima indica que hi ha una modificació de 
plantilla, augmentant quatre places de policies turístics, dos agents de policia local, un 
auxiliar de secretaria, una plaça de fisioterapeuta per als centres de dia, i l’amortització 
d’una plaça de delineant i creació d’una plaça d’arquitecte tècnic.   Finalment recalca 
que és un pressupost molt treballat amb un important creixement de la inversió, on es 
demostra que la corporació gaudeix de bona salut econòmica i es conté la despesa 
pública. 
 
La Sra. Roman Quetglas anuncia que presentarà al·legacions als pressupostos en la fase 
d’exposició pública.  Lamenta que el pressupost sigui molt generalista i poc 
desenvolupat i no comparteix la visió tan optimista del Sr. Bosch Lliteras.  Indica que 
l’Ajuntament de Manacor té un gran índex de morositat.  Afirma que és un pressupost 
que destina el 77% a despesa corrent i mostra la seva preocupació perquè les partides 
més significatives de les delegacions són per despeses diverses sense quantificar ni 
qualificar.  Apunta que són insuficients les partides previstes per inversió en  joventut, 
de 3.000 euros, o en serveis socials, que només destina 6.000 euros.   Deplora que 
aquest pressupost no té prevista cap actuació per evitar la degradació del centre de 
Manacor i que li agradaria que tingués una previsió per a la construcció d’un casal per 
als joves.   Tampoc veu que hi hagi cap partida destinada a la reforma de l’edifici de 
Can Bauzà.  Afirma que l’Institut de Son Fangos es realitzarà gràcies a l’esforç de 
l’actual Govern i al d’anterior Pacte de Progrés, ja que durant quatre anys l’equip de 
govern no ha fet res al respecte. *Incorporació aprovada –Ple 07/2008-*  Redacció 
literal:  “Ben igual que el cobriment del torrent, que mos ha agradat molt també que se’n 
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parli o que no s’ha parlat gaire, però que supos que serà una de les actuacions perquè ja 
s’han anunciat, que es va anunciar, en dues ocasions, a l’anterior legislatura, i que es 
varen cobrir, si arriben, 100 metres del torrent, no?,  perquè si fes una finca un parent 
d’un regidor d’aquesta casa” 
 
El batle demana a la Sra. Roman Quetglas que digui quin regidor s’ha beneficiat de les 
obres de cobriment del torrent perquè pugui defensar-se, i que, si no, retiri l’acusació. 
 
La Sra. Roman Quetglas contesta que ho presentarà en la documentació corresponent. 
 
El batle li torna a reiterar la petició formulada abans. 
 
La Sra. Roman Quetglas contesta que ho presentarà als Jutjats. 
 
El Sr. Llodrà Gayà destaca que avui es produeix el debat més important de l’any amb 
l’aprovació dels pressupostos de l’Ajuntament, i creu que es fa en retard perquè s’hauria 
d’haver aprovat abans de finalitzar l’any 2007.  Recorda que en la passada Comissió 
d’Hisenda el Sr. Bosch Lliteras va informar a tots els grups que el debat i aprovació dels 
pressupostos es faria en un ple extraordinari.  Critica que en el pressupost hi ha un 
desgavell ja que està escrit en part en una llengua diferent a l’oficial de l’Ajuntament i 
perquè hi ha unes partides de la Fundació Mossèn Alcover que no quadren. També creu 
que el pressupost de la SAM és poc clar.   Està en desacord que els pressupostos dels 
organismes autònoms, amb finalitat cultural, tenguin un increment mínim, com és el cas 
de l’Escola de Mallorquí, que s’augmenta només amb l’1%, inferior a l’IPC.   Pel que fa 
a les inversions les qualifica com “un cero patatero” ja que aquestes són pràcticament 
inexistents.  Afirma que l’Estat està realitzant un espoli fiscal de les Illes Balears i que 
si aquest no es produeix l’Ajuntament podria tenir més recursos per destinar a 
inversions.   Per acabar, anuncia que presentarà al·legacions al pressupost a la fase 
d’exposició pública. 
 
La Sra. Julve Caldentey mostra la seva disconformitat amb la demora de l’aprovació del 
pressupost i demana perquè hi ha una partida prevista per a la remodelació de 
l’avinguda dels Pins de Porto Cristo quan en el Pla d’Obres i Serveis no s’ha inclosa.  
Qualifica el pressupost com  miserable, ja que només destina un 5% a inversió.  Critica 
la manca de transparència de moltes partides que no estan definides i permeten 
contractar i concedir subvencions a dit;  a més a més, creu que la documentació del 
pressupost no compleix la Llei d’Hisendes Locals, per la qual cosa demana que es retiri 
de l’ordre del dia fins que s’aporti tota la documentació.  Diu que Manacor té greus 
problemes de manca de places escolars i d’equipaments públics en general, i el 
pressupost no recull cap tipus d’inversió per adquirir els terrenys necessaris.  Considera 
totalment insuficients les inversions previstes en serveis socials (6.000 euros), joventut 
(3.000 euros), equipament infantil (18.000 euros), etc.   Està d’acord amb la creació 
d’un ecoparc.  Afirma, pel que fa al capítol d’ingressos, que els impostos que paguen els 
ciutadans haurien d’aplicar-se amb criteris socials i medioambientals, tot això dirigit a 
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aconseguir una política de justícia social.  Observa, pel que fa a la recaptació executiva, 
que l’Ajuntament hauria d’actuar de manera que no paguin els tributs només els de 
sempre.    Diu que el capítol de despeses és molt obscur i poc definit, ja que destina 270 
milions de les antigues pessetes a despeses diverses i 400 milions de pessetes a estudis i 
treballs tècnics.  Creu que aquestes partides haurien de ser més clares.   Finalment 
demana a l’equip de govern que faci un pressupost més transparent i que destinin els 
doblers públics a millores reals dels ciutadans.   
 
El Sr. Bosch Lliteras contesta a la Sra. Julve Caldentey, pel que fa a l’aprovació del Pla 
d’Obres i Serveis pel Consell Insular, que encara no s’ha notificat a l’Ajuntament i que 
si l’obra prioritària de l’avinguda dels Pins de Porto Cristo finalment no es subvenciona, 
ja es faran les modificacions pressupostàries oportunes.  Pel que fa a l’afirmació que la 
documentació del pressupost és incompleta, li contesta que segons la interventora 
municipal recull tota la documentació prevista en la Llei.  Quan a la recriminació de la 
manca de places escolars, li diu que és un problema que afecta a tots els municipis i que 
una vegada el Govern de les Illes Balears fixi les ajudes per a les escoletes es realitzaran 
els corresponents convenis; per altra banda, respecte a les escoles de primària, 
l’Ajuntament està pendent que el Consell de Mallorca aprovi una modificació puntual 
de les Normes Subsidiàries, i que a Porto Cristo està previst adquirir uns terrenys 
mitjançant un conveni.  Insisteix que l’equip de govern no té cap intenció d’augmentar 
la pressió fiscal dels ciutadans de Manacor i de fet els tributs municipals només es varen 
augmentar d’acord amb l’IPC.   Pel que fa a la critica de manca d’interès en els serveis 
socials, afirma que l’Ajuntament té una previsió de despesa de més de dos milions 
d’euros, entre altres hi ha un projecte jove, de teleassistència, d’una mediadora cultural, 
projectes sobre immigració, etc.  Assenyala que la recaptació de l’Ajuntament gaudeix 
de bona salut ja que en via voluntària es recapta un 90% i en via executiva s’està fent 
molt bona feina amb l’embargament de comptes.  Està totalment en desacord amb 
l’afirmació de manca de transparència del pressupost ja que totes les partides estan 
quantificades i detallades.          Al Sr. Llodrà Gayà li contesta que a la passada 
Comissió Informativa es va informar que els pressupostos segurament es tractarien en el 
ple ordinari i a la darrera sessió del Patronat d’Esports va anunciar als portaveus dels 
grups que els pressupostos es debatrien en el ple ordinari.   Quan a la critica que les 
partides de la Fundació Mossèn Alcover no estan quadrades, li contesta que hi havia una 
petita errada de transcripció que s’ha rectificat.  Pel que fa a la recriminació de manca 
de transparència del pressupost de la SAM li recorda que hi ha un representant del seu 
grup polític en el Consell d’Administració.  Finalment està totalment d’acord que l’Estat 
aporti més doblers a l’Ajuntament.           A la Sra. Roman Quetglas li contesta que la 
recaptació municipal funciona correctament.  Quan a la intervenció referida a l’Institut 
de Son Fangos li contesta que està equivocada ja que la despesa d’inversió de nou 
milions d’euros es va acordar amb l’anterior govern de Matas.    Finalment manifesta 
que l’equip de govern no vol augmentar la pressió fiscal i que necessitaria més 
subvencions i aportacions econòmiques de les institucions supramunicipals.  
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La Sra. Roman Quetglas insisteix que el pressupost no defineix quin model del municipi 
es vol i li manca transparència.  Critica al Sr. Bosch Lliteras que hagi fet una intervenció 
merament tècnica i no política.  Conclou que l’Institut de Son Fangos és fruit de 
l’anterior Pacte de Progrés i de l’actual Govern.   
 
El Sr. Llodrà Gayà recrimina al Sr. Bosch Lliteras d’haver-se limitat a llegir els 
pressupostos i considera que s’hauria d’haver tractat aquest assumpte en un ple 
extraordinari.  Creu que té dret a demanar explicacions sobre el pressupost  de la SAM.  
Finalment afirma que l’Ajuntament té molta despesa en lloguers i en canvi no destina 
l’edifici de Can Bauzà a cap servei.    
 
La Sra. Julve Caldentey no sap si qualificar la intervenció del Sr. Bosch Lliteras com a 
bucòlica o com a passota.   Considera que l’afirmació del Sr. Bosch que va pactar amb 
els portaveus el plenari no és certa i demana que el ple dels pressupostos sigui 
monogràfic.  Pel que fa al Pla d’Obres i Serveis té constància que el conseller de 
Cooperació va venir a l’Ajuntament de Manacor i va comunicar que no estava inclosa 
l’obra de l’avinguda dels Pins, segons va sortir publicat a la premsa.  Critica que en el 
Pla d’Inversions de l’Ajuntament no hi consti una política educativa a l’igual que la 
manca d’interès en els serveis socials que només inverteixen 6.000 euros.   Està 
totalment en desacord que no s’utilitzi l’edifici de Can Bauzà ja que l’Ajuntament paga 
en lloguers més d’onze milions de pessetes a l’any i aquestes partides podrien destinar-
se a inversions.  Afirma que al pressupost li falta transparència.  Respecte a la 
Residència indica que ha tingut coneixement que té problemes, i per acabar anuncia que 
presentarà al·legacions als pressupostos.  
 
El Sr.  Bosch Lliteras contesta que la seva intenció ha estat explicar d’una forma 
detallada totes les partides de despeses i d’ingressos.   Respecte a l’edifici de Can Bauzà  
respon que s’està pendent d’un conveni.  Destaca que el problema de la manca de 
finançament afecta a tots els municipis.  Insisteix que els serveis socials són una 
preocupació de l’Ajuntament de Manacor i per això destina unes partides molt 
importants.  Pel que fa als suposats problemes de la Residència, si l’Ajuntament té 
dades concretes que ho provin actuarà.   Recalca que s’ha d’aconseguir el màxim de 
doblers del Govern Central i Autonòmic, però s’ha d’evitar augmentar la pressió fiscal. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per dotze vots a favor (PP i AIPC) i vuit vots en contra 
(ALM-UM, PSM-Esquerra-Verds i Grup Municipal Socialista): 
 
1r. Aprovar inicialment els Pressupostos Municipals per a l'exercici de 2008 que 
comprenen: 
  

• Pressupost Propi de l'Ajuntament de Manacor xifrat en 36.010.267,27 euros. 
• Pressupost de la Fundació Pública del Teatre Municipal xifrat en 211.133,00 

euros. 
• Pressupost de l'Escola Municipal de Mallorquí, xifrat en 99.093,76 euros. 
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• Pressupost del Patronat Municipal d'Esports, xifrat en 848.632,83 euros. 
• Pressupost Fundació Antoni M. Alcover, xifrat en 153.500,00 euros. 
• Estat de previsió d’ingressos i despeses de l’Empresa de Serveis del Municipi de 

Manacor SA, xifrat en 560.344,83 euros. 
• Bases d'execució. 
• Plantilles de llocs de treball (funcionari i personal laboral fix). 
• Relació de personal laboral temporal per serveis. 

 
 

PRESSUPOST PROPI 2008 
 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
1 
2 
3 
4 
5 

Operacions corrents 
Impostos directes 
Impostos indirectes 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

 
Total operacions corrents 

 
13.716.647,72 
 1.684.444,34 
8.760.612,24 
8.666.481.71 

470.006,00 
 

33.298.192,01 
 
7 
8 
9 
 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 
Actius financers 
Passius financers 
 

Total operacions de capital 

 
777.322,24 
60.001,00 

1.874.752,02 
 

2.712.075,26 
 Total general 36.010.267,27 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
1 
2 
3 
4 

Operacions corrents 
Despeses de personal 
Despeses en béns corrents i de serveis 
Despeses financeres 
Transferències corrents 
 

Total operacions corrents 

 
13.525.364,56 
14.371.926,04 

595.821,11 
2.372.766,16 

 
30.865.877,87 

 
6 
7 

Operacions de capital 
Inversions reals 
Transferències de capital 

 
1.695.030,71 
1.514.606,67 
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8 
9 
 

Actius financers 
Passius financers 
 

Total operacions de capital 

60.000,00 
1.874.752,02 

 
5.144.389,40 

 Total general 36.010.267,27 
 
 

 
 

PRESSUPOST FUNDACIÓ PÚBLICA TEATRE MUNICIPAL 2008  
 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
3 
4 
5 
 

Operacions corrents 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

 
Total operacions corrents 

 
59.605,00 

151.522,00 
 3,00 

 
211.130,00 

 
7 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 

 
Total operacions de capital 

 
3,00 

 
3,00  

 Total general 211.133,00 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
2 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i de serveis 
 

Total operacions corrents 

 
193.133,00 
 

 
193.133,00 

 
6 
 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 
 

Total operacions de capital 

 
18.000,00 

 
18.000,00 

 Total general 211.133,00 
 

 
 

PRESSUPOST ESCOLA MUNICIPAL DE MALLORQUÍ 2008  
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PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
3 
4 
5 
 

Operacions corrents 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

 
Total operacions corrents 

 
15.000,00 
84.087,75 

6,01 
 

99.093,76 
 Total general 99.093,76 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
2 
3 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i de serveis 
Despeses financeres 

 
Total operacions corrents 

 
95.803,71 

30,05 
 

95.833,76 
 
6 
 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 
 

Total operacions de capital 

 
3.260,00 

 
3.260,00 

 Total general 99.093,76 
 

 
 

PRESSUPOST PATRONAT MUNICIPAL D’ESPORTS 2008 
 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
3 
4 
5 
 

Operacions corrents 
Taxes i altres ingressos 
Transferències corrents 
Ingressos patrimonials 

 
Total operacions corrents 

 
14.001,00 

465.023,14 
53.208,00 

 
532.232,14 

 
7 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 

 
Total operacions de capital 

 
316.400,69 

 
316.400,69 

 Total general 848.632,83 
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PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
2 
4 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i de serveis 
Transferències corrents 
 

Total operacions corrents 

 
340.500,00 
179.871,00 

 
520.371,00 

 
6 
7 
 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 
Transferències de capital 
 

Total operacions de capital 

 
316.394,69 
11.867,14 

 
328.261,83 

 Total general 848.632,83 
 
 
 

PRESSUPOST FUNDACIÓ ANTONI MARIA ALCOVER 2008  
 
PRESSUPOST D’INGRESSOS: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
4 
 

Operacions corrents 
Transferències corrents 

 
Total operacions corrents 

 
93.500,00 

 
93.500,00 

 
7 
 

Operacions de capital 
Transferències de capital 

 
Total operacions de capital 

 
60.000,00 

 
60.000,00 

 Total general 153.500,00 
 
 
PRESSUPOST DE DESPESES: Classificació econòmica 
 
Capítol Descripció Totals 
 
2 

Operacions corrents 
Despeses en béns corrents i serveis 
 

Total operacions corrents 

 
93.500,00 

 
93.500,00 

 
6 
 
 

Operacions de capital 
Inversions reals 
 

Total operacions de capital 

 
60.000,00 

 
60.000,00 
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 Total general 153.500,00 
 

 
 

PREVISIÓ D’INGRESSOS I DESPESES EMPRESA DE SERVEIS DEL 
MUNICIPI DE MANACOR SA 2008 

 
 
INGRESSOS PER CAPÍTOLS 
 
Concepte Import 
Servei ORA 294.827,59 
Aparcament Jordi Caldentey 131.465,52 
Aparcament Sant Jaume 21.982,76 
Aparcament Sant Jordi 34.482,76 
Servei mecànica 77.586,21 
total ingressos 560.344,83 
 
DESPESES PER CAPÍTOLS 
 
Concepte Import 
Capítol 1. Personal  382.216,38 
Capítol 2. Administració 28.220,00 
Capítol 3. Servei manteniment 11.198,45 
Capítol 4. Servei ORA 33.000,00 
Capítol 5. Aparcament Jordi Caldentey 28.680,00 
Capítol 6. Aparcament Sant Jaume 23.480,00 
Capítol 7. Aparcament Sant Jordi 5.650,00 
Capítol 8. Servei mecànica 47.900,00 
total despeses 560.344,83 
 
 
Previsió ingressos. Total 560.344,83 
Previsió despeses. Total 560.344,83 
 
 
2n/ Exposar l'expedient a informació pública, previ anunci en el Butlletí Oficial de les 
Illes Balears de l'acord d'aprovació inicial, per un període de quinze dies, durant els 
quals els interessats podran presentar les al·legacions i reclamacions que considerin 
oportunes. 
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3r/ Entendre elevat automàticament a definitiu l’acord d’aprovació inicial de no produir-
se reclamacions. 
 
 
3. Moció dels grups municipals PP i AIPC en relació als locals que ocupen la planta 
baixa de l’edifici conegut com el de l’IBAVI de Manacor 
 
El secretari dóna compte de la moció dels grups municipals PP i AIPC  de data 3 de 
desembre de 2007 (RGE 16.249 de 07.des.2007), en relació als locals que ocupen la planta 
baixa de l’edifici conegut com el de l’IBAVI de Manacor, del següent tenor literal: 
 
“Tenin en coneixement la inutilització i desaprofitament total dels locals ubicats a la planta 
baixa de l’IBAVI de Manacor, amb el conseqüent deteriorament i malbé dels mateixos. 
 
Per això, INSTAM a la Conselleria d’Habitatge i Obres Públiques del Govern de les Illes 
Balears a què procedeixi a la cessió dels referits locals a l’Ajuntament de Manacor a fi de 
ser destinats a diferents usos municipals i així poder donar una utilitat i aprofitament en 
aquest espai i ser també una millora al servei dels ciutadans de Manacor” 
 
El Sr. Bosch Lliteras explica que la planta baixa de l’IBAVI de Manacor es troba 
inutilitzada i desaprofitada, per la qual cosa creu que la Conselleria d’Habitatge i Obres 
Públiques del Govern de les Illes Balears l’hauria de cedir a l’Ajuntament per donar-li 
una utilitat.  A més, recorda que fa temps el delegat de Policia Sr. Mestre ja va intentar 
que cedissin aquests locals a l’Ajuntament. 
 
La Sra. Morey Fernández considera curiosa la moció ja que s’hagués pogut presentar la 
passada legislatura. Critica que l’Ajuntament no tengui previst destinar cap inversió a 
habitatges protegits.  També li crida l’atenció la redacció de la moció ja que li sembla 
poc seriosa perquè no s’aporta cap projecte que reculli a quins serveis es destinarà, i 
creu que en el cas que es cedís podria passar que no s’utilitzes com és el cas de l’edifici 
de Can Bauzà. 
 
El Sr. Gayà Riera també li sembla curiosa aquesta proposta ja que l’Ajuntament té 
l’edifici de Can Bauzà i no li dona cap utilitat.   
 
El Sr. García Boza creu que si es produeix aquesta cessió podrà ser un cas denominat 
Bauzà II, per la qual cosa s’abstindran.  La moció no especifica quin ús tindran aquests 
locals i proposa que hauria de concretar-se aquest ús com podria ser un quarter per la 
policia de barri, una petita biblioteca o per a la utilització d’associacions. 
 
El batle explica que la proposta presentada es fa en positiu i perquè la barriada necessita 
aquests locals.   A la Sra. Morey Fernández li contesta que el motiu per presentar la 
moció ha estat degut que el president del Govern, malgrat des del passat 4 d’agost hagi 
demanat una entrevista, encara no ha rebut al batle de Manacor.   Acusa al president del 
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Govern de sectari.  Recorda que a la passada campanya electoral, l’anterior president Sr. 
Matas es va comprometre a cedir a l’Ajuntament de Manacor els locals de l’IBAVI.   
També recorda que el Sr. Mestre fa anys ja va intentar que es cedissin aquests locals a 
l’Ajuntament.   Pel que fa a l’assumpte de les vivendes de protecció oficial fa esment 
que va ser amb la Llei municipal i de règim local del govern del PP on es va preveure 
un mínim d’un 30% dels nous desenvolupaments urbanístics destinats a aquest tipus 
d’habitatge, i que l’Ajuntament actuarà una vegada el Govern autonòmic es posi 
d’acord.  Insisteix que la proposta es fa en positiu i té com a objectiu millorar les 
barriades del Serralt i de Fartàritx.   Acusa al Govern autonòmic de no voler rebre a 
l’Ajuntament de Manacor.  Al Sr. Gayà Riera li contesta que està esperant una resposta 
del Ministeri de Justícia respecte la possible ubicació dels Jutjats a l’edifici de Can 
Bauzà.   
 
La Sra. Morey Fernández demana que es concreti quin ús es pensa donar al local i si es 
modifica la redacció podrà donar el seu suport.  Creu que per tractar la possible cessió 
d’aquests locals no és necessari reunir-se amb el president del Govern, perquè és 
suficient amb un director general.    Indica que el batle de Manacor va demanar hora al 
president del Govern només per tractar les obres del centre de tecnificació.  Acusa al 
batle de no rebre a col·lectius.  Finalment diu que els habitatges de protecció oficial es 
construiran en àrees de transició i no en sòl rústic. 
 
* Incorporació aprovada –Ple 07/2008-*  Redacció literal de la segona intervenció del 
batle, contestant a la Sra. Morey: 
 

“Sra. Morey, jo crec que vostè no té massa clar, les àrees de transició són 
rústiques, que li quedi clar, hi ha sòl urbà o rústic, les àrees de transició són una 
ratjeta que enrevolta però vostès estan parlant de rústic, lo que no és urbà és 
rústic, vostè ho poden adornar així com vulguin, i si no ho haguessin hagut de 
retirar el projecte del Consell de Govern com li varen fer retirar els seus socis del 
Bloc.  Quan vostès volen construir a sòl rústic, li diguin lo que li vulguin dir, 
àrea de transició, àrea d’harmonització, li diguin lo que vulguin, sòl rústic, jo 
m’agradaria saber que hagués passat si el Partit Popular s’hagués atrevit a fer 
aquesta proposta.   
 
Vostè me diu que jo puc parlar amb els directors generals, escolti, jo no tenc la 
mateixa categoria com a batle que la batlessa de Palma?, que cada dos dies la 
rep.  Quina diferència hi ha en rebre el batle de Manacor o rebre la batlessa de 
Palma?   Es que m’ho hauran d’explicar, és a dir, a part que jo som del Partit 
Popular, la Sra. Calvo, en la que me uneix una gran amistat i la respect 
moltíssim, és del Partit Socialista.  No crec que hi hagi cap diferència, o vostè 
considera que en de fer diferència amb els ciutadans de Palma i els ciutadans de 
Manacor?  O, és que vostè, perquè està empleada i col·locada a Palma, en ves de 
defensar els interessos de Manacor ha de defensar els interessos del Sr. Antich?    
És això el que me vol dir?    
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I defensi els interessos de Manacor, vostè està aquí seguda a una cadira de 
regidora de l’Ajuntament de Manacor, no està aquí seguda a una cadira 
d’assessora, vostè està seguda a una cadira de regidora de l’Ajuntament de 
Manacor i no em parli de si puc parlar amb directors generals o puc parlar en 
consellers, i clar que jo ho sé amb qui puc parlar, i amb el President del Govern, 
i qui és el President del Govern per no rebre!    
 
Noltros, no formam com Ajuntament part de la infraestructura i de l’estructura 
autonòmica?   No en formam part?   I vostè defensa que el President del Govern 
vuit mesos després no m’hagi rebut, això és lo que vostè està dient?  així és el 
respecte que vostè té per aquesta corporació i per aquesta institució?,  és que 
vostè hauria d’estar empagaida de dir-ho, i vostè vol defensar els interessos dels 
ciutadans de Manacor amb aquest discurs? 
 
I vostè, vostè qualque dia se presenta per defensar i per seure a aquestes cadires 
del Govern dient que no passa res que jo parli amb un director general, i jo no 
vull parlar amb un director general vull parlar amb el president, que en teoria, en 
teoria no a la pràctica, és el que nomena els consellers i els que dirigeix l’acció 
del Govern.   
 
I vostès no vagin dient que jo vaig demanar hora al President per parlar del 
Centre de Tecnificació, jo li vaig dir que volia parlar de tots els projectes de 
Manacor, i li he dit moltes vegades i quan l’he vist en el passillo li he dit moltes 
vegades que se passava moltíssim no rebiguent-me, i m’ha dit: ‘no! no! sí que té 
rebre´.  Te rebré, uns nassos!   
 
Jo li vull parlar de tot.  Li vull parlar d’escoles, li vull parlar de residències, li 
vull parlar de problemes socials, li vull parlar de tot, i desprès ell ja me dirà si he 
d’anar a un director general o si he d’anar a un conseller, això que li quedi ben 
clar.  Si no me vol rebre, cap problema ni un, però sàpiguen que en menjaran 
durant quatre anys, i els ciutadans sabran quin tipus de president tenim segut en 
el Consolat de Mar.  Faltaria més!   
 
És que si no defensa la institució aquest equip de govern, qui la defensarà.  
Perquè vec que vostès no, vostès no!  I jo la meva feina, la meva obligació, és 
defensar aquesta institució per damunt de tot, i per damunt les persones, perquè 
el Sr. Antich passarà i noltros també passarem, però l’Institució quedarà, per lo 
tant el respecte a la institució no es pot perdre mai, i pareix mentida que un partit 
com el seu i que vostè encara defensi l’actitud d’aquest president que encara no 
ha rebut després de vuit mesos en el batle de Manacor.   
 
Més intervencions, Sr. Gayà? 
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El Sr. Gayà Riera demana que s’hauria de definir més bé l’ús que destinarà l’equip de 
govern aquests locals . 
 
El batle contesta que una vegada es cedeixin els locals i puguin entrar es podran fer els 
estudis necessaris per destinar-los o bé a biblioteca, a associacions, etc. 
 
El Sr. García Boza diu que intervé poc en els plens i malgrat això el batle l’ignora i creu 
que el batle desconeix la realitat ja que una cosa és el barri del Serralt i una altra el de 
Fartàrtix. 
 
El Ple de l’Ajuntament acorda per quinze vots a favor (PP, AIPC i PSM-Esquerra-
Verds) i cinc abstencions (ALM-UM i Grup Municipal Socialista): 
 
Instar a la Conselleria d’Habitatge i Obres Públiques del Govern de les Illes Balears a què 
procedeixi a la cessió del locals ubicats a la planta baixa de l’edifici conegut com el de 
l’IBAVI de Manacor a l’Ajuntament de Manacor a fi de ser destinats a diferents usos 
municipals i així poder donar una utilitat i aprofitament en aquest espai i ser també una 
millora al servei dels ciutadans de Manacor. 
 
 
4. Moció del Grup Municipal Socialista sobre auditoria per tal de determinar la 
legalitat en la gestió dels doblers públics 
 
El secretari dóna compte de la moció del Grup Municipal Socialista, presentada en data 3 
de desembre de 2007 (RGE 16250 de 07.des.2007) per la seva portaveu Sra. Julia Roman 
Quetglas, sobre auditoria per tal de determinar la legalitat en la gestió dels doblers públics, 
que té la redacció següent: 
 
“Atès que l’equip de govern PP-AIPC de l’Ajuntament de Manacor fa un ús reiterat i 
sistemàtic d’un procediment irregular en la contractació de serveis i pagament de factures i 
atès que en la present legislatura, des del mes de setembre fins al mes de desembre, s’ha 
superat el límit d’un milió d’euros,  
 
el Grup Municipal socialista presenta la següent proposta d’acord: 
 
Que l’Ajuntament de Manacor encarregui una auditoria per tal de determinar la legalitat en 
la gestió dels doblers públics”. 
 
La Sra. Roman Quetglas estima que està totalment justificada la proposta que 
l’Ajuntament encarregui una auditoria per determinar la legalitat en la gestió dels dobles 
públics.    Indica que ja ha fet constar en el punt de l’aprovació dels pressupostos que hi 
ha moltes partides de despeses diverses que manquen de transparència i, per altra banda, 
durant sis mesos s’han reconegut extrajudicialment sis milions d’euros.  Creu que 
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qualsevol empresa necessita fer una auditoria per estudiar en profunditat la gestió dels 
seus doblers. 
 
El Sr. Llodrà Gayà està totalment d’acord amb la proposta presentada, ja que el 
reconeixement extrajudicial és brutal, i que s’ha de conèixer si hi ha desviacions de 
doblers públics com ha succeït a l’anterior govern del PP a les Illes Balears. 
 
El Sr. Grimalt Vert dóna el seu suport a la proposta del grup socialista, ja que d’un 
pressupost de 36 milions d’euros només es pot destinar a inversió un milió d’euros, la 
qual cosa significa una gestió molt ineficaç.  Considera que resulta totalment necessari 
conèixer com es gasten els doblers.  Afirma que les despeses extrajudicials són com a 
conseqüència de vulnerar la Llei de contractes.  Finalment critica que la cap de premsa 
no dedica la seva jornada laboral a tasques de l’Ajuntament de Manacor. 
 
El president aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, en paper numerat pel Govern 
de les Illes Balears números 0356945 al 0356960, ambdós inclosos. 
 
El secretari general     El batle president 
 
 
 
Antoni Benlloch Ramada    Antoni Pastor Cabrer 
 


